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Zápis
 

z 15. zasedání Akademického senátu VŠCHT dne 16. 9. 2003
 

Přítomno dle prezenční listiny: 16
 
Akademický senát v úvodu zasedání schválil program jednání:
 
1.      Vnitřní předpis Řád celoživotního vzdělávání na VŠCHT Praha
2.      Vniřní předpis Přijímání ke studiu a přijímací řízení na VŠCHT Praha
3.      Novelizace přílohy č.1 ke Statutu VŠCHT Praha
4.      Různé
 
Ad 1.

Prorektor Labík seznámil senát s návrhem úprav ve vnitřním předpisu Řád celoživotního vzdělávání na VŠCHT
Praha. Akademický senát po krátké diskusi předložené znění uvedeného předpisu bez připomínek schválil (15-0-0).

 
Ad 2.

Akademický senát pokračoval v diskusi k návrhu upraveného vnitřního předpisu Přijímání ke studiu a přijímací
řízení na VŠCHT Praha, zahájené na minulém zasedání. Podle doporučení Ing. Hrona byly p. prorektorem akceptovány
dvě drobné formulační úpravy.

Zásadní připomínky k navrhovanému způsobu přijímacího řízení bez přijímacích zkoušek vznesl doc. Flemr:
·         Zatímco škola na jedné straně proklamuje svoji evropskou úroveň, na straně druhé chce přijímat studenty

bez přijímacích zkoušek na základě problematických kriterií. To může způsobit poškození respektovaného
postavení VŠCHT mezi ostatními vysokými školami. VŠCHT by se mohla stát "záchytnou stanicí" pro
absolventy středních škol, kteří chtějí z jakýchkoli důvodů ubytování v Praze, nechějí nastoupit vojenskou
službu nebo jen chtějí mít postavení studenta ale opravdu studovat nechtějí.

·         Zakotvení ustanovení o přijímání bez přijímacích zkoušek do vnitřního předpisu bude znamenat, že pokud se
tento systém neosvědčí, změna bude možná opět jen přes proceduru registrace Ministerstvem ŠMT.
Jednodušší by bylo řešit způsob přijímání výnosem rektora, který by např. stanovil nižší průměr
středoškolských známek pro přijetí bez přijímacího řízení, zdůraznil pravomoc děkanů apod.

V případě zrušení přijímacích zkoušek navrhuje doc. Flemr organizační změny pro studium v 1. ročníku:
·         Výuka v 1. ročníku by měla začít až na přelomu září a října a měla by pokračovat ještě dva týdny v lednu, v

těchto posledních dvou týdnech umožnit předtermíny zkoušek. Po zkouškovém období 5 týdnů by letní
semestr začínal koncem února a trval až do konce května, v červnu až do začátku července by bylo 5 týdnů
zkouškového období, další 2 týdny zkouškového období na začátku září.

·         Rozvrh pro 1. ročník by měl být sestaven tak, aby výuka probíhala od 9.30 do 16.30 a usnadnilo se tak
dojíždění mimopražských studentů, kteří nebudou mít ubytování v kolejích. (Současný stav u výuky Obecné
a anorganické chemie: ~ 40 % studijních skupin končí výuku v 19.20, 30 % skupin začíná výuku v 7.30.)

·         Úspěšným absolventům 1. semestru, kteří by v dnešních poměrech měli nárok na ubytování v kolejích, udělit
mimořádná stipendia.

Na vystoupení doc. Flemra reagoval pror. Labík. Uvedl, že více ošetřit pružnost přijímacího řízení nelze,
navrhovaný model již funguje na některých vysokých školách. Zdůraznil, že se navrhuje zrušit pouze přijímací
zkoušky a nikoliv přijímací řízení, takže i v takovém případě škola může "nastavit laťku". Posunutí začátku školního
roku je problematické i vzhledem k značnému počtu probíhajících konferencí. Úpravu rozvrhu by uvítal, zadal
vypracování počítačovavého programu pro sestavování rozvrhu. V podmínkách naší školy je však sestavování rozvrhu
velmi obtížné, úzký profil jsou laboratoře. K otázce stipendií uvedl, že podporuje každé jejich zvýšení.

Doc. Leitner se dotázal, jak bude řešen problém, kdy počet známek z explicitně vybraných předmětů na střední
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škole z nichž se bude počítat průměr bude menší, než jaký se uvažuje (8 známek). Obvykle malý počet známek
z matematiky bude možno doplnit známkami z jiných přírodovědných předmětů.

V diskusi vystoupili i další členové AS, mj. bylo upozorněno na rozdílnou úroveň středních škol. Pror. Labík
věří, že MŠMT schválí jednotné maturity a problém se tím vyřeší. Diskutovalo se i o efektivnosti dosavadního
přijímacího řízení, jehož sítem letos neprošel jen malý počet uchazečů.

Akademický senát schválil (14-0-1) předložený návrh vnitřního předpisu Přijímání ke studiu a přijímací řízení na
VŠCHT Praha.

 
Ad 3.

Akademický senát schválil (15-0-0) novelizaci přílohy č.1 ke Statutu VŠCHT (seznam akreditovaných studijních
programů). Pror. Labík akceptoval doporučení, aby uvedená příloha byla doplněna o vysvětlení použitých zkratek.

 
Ad 4.

4.1. Členové AS upozornili na nespokojenost řady zaměstnanců s neúměrně vysokými cenami jídel závodního
stravování v menze Studentský dům.

4.2. Členové AS kritizovali opatření odboru personální práce týkající se zrušení poukazování některých
pravidelných plateb zaměstnanců formou "srážek" ze mzdy. Tato nadstandardní služba byla oceňována jako výraz
dobrého vztahu zaměstnavatele k zaměstnancům.

V této souvislosti bylo poukázáno na neochotu některých pracovníků rektorátu ve styku se zaměstnanci. Slušné a
vstřícné jednání mezi všemi pracovníky školy by mělo být samozřejmostí a senát proto žádá zejména vedoucí
pracovníky školy, aby na jim podřízené zaměstnance v tomto směru působili.

4.3. Většina členů senátu se dohodla, že nejvhodnější dobou pro zasedání senátu bude jako dosud úterý od 14
hod.

 
Termín příštího zasedání senátu bude oznámen e-mailem.

 
Zapsala: M. Špicarová                                                                                 Za správnost: J. Fogl
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